
تیم ملی تکواندو 
برای پنجمین بار 
قهرمان آسیا شد

تیم ملــی تکواندوی کشــورمان برای 
بــار بــه عنــوان قهرمانی  پنجمیــن 
مســابقات تکواندوی قهرمانی آســیا 

دست یافت.
دوره  بیست و ششــمین  پایانــی  روز 
رقابت های تکواندوی قهرمانی آســیا، 
دیروز (شــنبه - ۲۹ اردیبهشــت) در 
شــهر دانانگ کشور ویتنام برگزار شد و 
نمایندگان کشــورمان موفق به کسب 
یک مدال طلا توســط آرین سلیمی و 
یک مدال نقره توســط علی خوش رو 
شد تا تیم ملی تکواندو برای پنجمین 
بار به مقام قهرمانی آســیا دست پیدا 
کند. در رقابت های دیروز، ســلیمی در 
وزن ۸۷+ کیلوگرم در نخستین مبارزه 
خــود در دو رانــد متوالی و بــا نتایج 
۱۷ بــر ۵ و ۸ بر ۵ از ســد تکواندوکار 
دیــدار  بــه  و  گذشــت  کره جنوبــی 

نیمه نهایی راه یافت.
 او در این مرحله در مبارزه با وانگی از 
چین به برتری ۲ بر یک دســت یافت. 
ســلیمی در راند دوم با نتیجه ۶ بر ۵ 
مغلوب حریف خود شــد، اما با برتری 
۴ بــر ۳ و ۳ بــر ۲ در راندهــای اول و 
سوم به دیدار نهایی راه یافت. نماینده 
دیدار  در  ایــران  تکواندوی  المپیکــی 
نهایــی وزن ۸۷+ کیلوگرم به مصاف 
پارک از کره جنوبــی رفت و در دو راند 
متوالــی و با نتایج مشــابه ۱۲ بر ۱۰ از 
سد حریف خود گذشت و به مدال طلا 
دســت یافت. علی خــوش رو در وزن 
۸۰- کیلوگرم در نخستین مبارزه خود 
در دو رانــد متوالی و با نتایج ۵ بر ۱۱ و 
۱۱ بر ۵ هوانگ از چین تایپه را شکست 
داد. او در ادامه به مصاف ســالائف از 
ازبکســتان رفت و در این مبارزه نیز در 
دو راند متوالی و با نتایج مشابه ۶ بر ۵ 
از سد حریف خود گذشت و به مرحله 
نیمه نهایی رسید. نماینده کشورمان در 
این مرحله به مصاف صالح الشرباتی 
نایب قهرمان المپیک ۲۰۲۰ توکیو رفت 

و موفق به برتری ۲ بر صفر شد. 
خوش رو در راند نخســت ۷ بر ۵ و در 
راند دوم ۱۰ بر ۶ از سد حریف خود عبور 
کرد و فینالیست شد. خوش رو در دیدار 
نهایی در مقابل جسوربک جایسانوف 
در دو رانــد متوالی و با نتایج ۷ بر ۲ و 
۱۱ بر ۴ شکست خورد و به مدال نقره 
رسید. در پایان مسابقات این دوره تیم 
ملی تکواندوی مردان با کســب ســه 
مدال طــلا (مهدی حاجی موســایی، 
محمدحسین یزدانی و آرین سلیمی)، 
نقــره (مهــران برخورداری  دو مدال 
و علــی خــوش رو) و دو مــدال برنز 
(ابوافضــل زنــدی و متیــن رضایی) 
پس از هشت ســال برای پنجمین بار 
به مقام قهرمانی آســیا دســت یافت. 
تیــم ملی تکواندوی کشــورمان پیش 
 ،۲۰۱۰  ،۲۰۰۸ ســال های  در  ایــن  از 
۲۰۱۴ و ۲۰۱۶ به مقام قهرمانی دست 
یافته بود. تیم ملــی تکواندوی بانوان 
کشــورمان نیز با کسب یک مدال نقره 
میلکا میرحســینی و یک برنز سعیده 
نصیری به کار خود پایان داد و از تکرار 
عنــوان قهرمانی و نایب قهرمانی خود 
در دو دوره گذشته بازماند. هدایت تیم 
ملــی تکواندوی کشــورمان در بخش 
مردان برعهده مجید افلاکی اســت و 
مینو مداح نیز ســرمربیگری تیم ملی 

بانوان را بر عهده دارد.

عنوان برترین تکواندوکار و مربی آسیا به 
ایران رسید

عنوان فنی ترین تکوانــدوکار و بهترین 
قهرمانی  تکواندوی  رقابت های  مربی 

آسیا به نمایندگان ایران رسید.
تکوانــدوی  رقابت هــای  پایــان  در 
قهرمانــی آســیا ۲۰۲۴ در ویتنام که با 
قهرمانی تیم ملی مردان ایران به پایان 
رســید، مهدی حاجی موسایی نماینده 
وزن ۵۸- کیلوگرم ایران که با شکست 
رقبــای خود به عنوان قهرمانی آســیا 
رســید، به عنوان فنی ترین تکواندوکار 
ایــن رقابت ها انتخاب شــد. همچنین 
مجید افلاکی ســرمربی تیــم ایران نیز 
به عنــوان برترین مربی آســیا انتخاب 

شد.
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شرایط عجیب برای واگذاری تراکتور!
در حالی که مالکیت باشگاه تراکتور تصمیم به واگذاری این باشگاه 
گرفته اما با توجه به ارزش گذاری انجام شده، این واگذاری در مدت 
دو هفتــه کار ســختی به نظر می رســد. به گــزارش ایســنا، تراکتور روز 
پنجشــنبه در جریان مرحله یک چهــارم نهایی جام  حذفی مغلوب مس 
رفسنجان شد تا از حضور در جمع چهار تیم پایانی جا بماند. در پایان این 
بازی هواداران علیه مالک، مدیریت و بازیکنان شــدیدا شــعار دادند و از 
نتیجه عصبانی بودند. پرشــورها که خشمگین بودند، در اطراف ورزشگاه 
تجمع کردند و دوباره علیه مالک، مدیریت و بازیکنان شــعار دادند و در 
نهایت با مســاعدت یگان ویژه بعد از دو ســاعت غائله ختم به خیر شد. 
بلافاصله خبــری مبنی بر واگذاری مالکیت تراکتور در رســانه ها پیچید؛ 
خبری که دو ســال قبل هم در روزهایی که شــرایط تراکتــور به مراتب 
بحرانی تر از امروز بود، مطرح شد و در نهایت سرانجامی نداشت اما روز 
جمعه مجمع ســهامداران باشگاه تراکتور برگزار شد و رسانه رسمی این 
باشــگاه اعلام کرد تصمیم گرفته شــده سهام باشــگاه براساس قیمت 

کارشناسی شده واگذار شود.
متن اطلاعیه باشگاه تراکتور به شرح زیر است:

«جلسه مجمع عمومی فوق العاده سهامداران باشگاه تراکتور برگزار شد 
و با توجه به شــرایط موجود تصمیم به واگذاری سهام باشگاه براساس 
قیمت کارشناسی شــده گرفت. طبق اعلام مجمع سهامداران، متقاضیان 
باید درخواســت های خود را در مدت ۱۵ روز به دفتر باشگاه ارائه دهند. 
بدیهی اســت که اســناد مزایده و قیمت کارشناسی شده پس از دریافت 
درخواســت کتبی متقاضیان واجد شــرایط و احراز اهلیت آنان از سوی 
مراجــع مرتبط، در اختیــار متقاضیان قــرار خواهد گرفت. شــایان ذکر 
اســت که مراتب موضوع یادشــده در نامه ای به اطلاع استاندار محترم 

آذربایجان شرقی خواهد رسید».
سپس هوشــنگ نصیرزاده، مدیرعامل تراکتور، در گفت وگویی تلویزیونی 
بــا اعلام قطعی بودن واگذاری مالکیت تراکتور مطرح کرد: نامه واگذاری 
باشــگاه تراکتور را به اســتاندار محترم تحویل خواهم داد تا استانداری 
واگذاری را پشــتیبانی کند و کسی که اهلیتش تأیید شود، مالکیت تراکتور 
را بر عهــده گیرد. ۱۵ روز مهلت داده ایم که متقاضیان اقدام کنند. زنوزی 

این بار مصمم است تا تیم را واگذار کند.
این در حالی است که سهام باشگاه تراکتور حدود سه هزار میلیارد تومان 
تخمین زده شــده و در نظر گرفتن ۱۵ روز برای پیدا کردن مالک جدید برای 
این باشــگاه پرطرفدار تبریزی امری سخت اســت. مرحله نهایی پروسه 
واگذاری ســرخابی ها که خود دولتی بودند، بیش از دو ماه طول کشــید 
و باید دید زنوزی در مدت ۱۵ روز موفق به واگذاری تراکتور خواهد شــد 

یا نه.

قهرمانی بوکسور ایران در قزاقستان
بوکسور سبک وزن ایران با شکست دادن چهار حریف قزاق و ازبک، 
به مدال طلای تورنمنت بین المللی قزاقســتان دســت یافت. در 
آخرین روز از رقابت های بوکس قزاقستان که تیم ملی ایران هم به عنوان 
مسابقه تدارکاتی در آن حضور داشت، علی حبیبی نژاد موفق شد عنوان 
قهرمانی وزن ۶۳.۵ کیلوگرم را به دست آورد. دیروز مبارزات فینال اوزان 
مختلف برگزار شــد که در وزن ۶۳.۵ کیلوگرم، علی حبیبی نژاد با پیروزی 
مقابل «مهدینوف» ازبک، مدال طلای این مســابقات را به گردن آویخت. 
او پیش از این سه بوکســور قزاق را شکست داده و فینالیست شده بود. با 
این اوصاف تیم ایران با کسب یک مدال طلا از سوی علی حبیبی نژاد و دو 
مدال برنز از ســوی میثم قشــلاقی و علــی فتحی، به کار خــود در این 
تورنمنت تدارکاتی پایان داد. دانیال شه بخش، کسری طهماسبی و روزبه 
صفری دیگر نفرات ایران در این تورنمنت بودند که از دور مســابقات کنار 
رفتند. هدف بوکســورهای ایران از حضور در این مســابقات، آماده سازی 
برای حضور در مســابقات انتخابی المپیک ۲۰۲۴ پاریس اســت. آخرین 
مرحله مسابقات انتخابی المپیک برای رشته بوکس،  از چهارم خرداد به 

میزبانی تایلند برگزار می شود.

مادریدحذف زودهنگام پاکدامن و فتوحی از جام  جهانی 
دو شمشــیرباز ایران در دور نخســت جدول اصلــی جام جهانی 
مادرید شکست خوردند و حذف شدند. جدول صلی انفرادی جام 
جهانی شمشــیربازی ســابر مادرید برگزار شــد و دو نماینده ایران وداع 

زودهنگامی با مسابقات داشتند.
علــی پاکدامن بــه دلیل اینکه جــزء ۱۶ نفر اول رنکینگ جهانی اســت، 
مســتقیم در جدول اصلی به رقابت پرداخت و در همان بازی نخســت 
حذف شد. محمد فتوحی نیز از جدول مقدماتی به جدول اصلی صعود 
کرد و او هم در همان بازی نخست مغلوب بازیکن فرانسه شد، اما محمد 
رهبری و فرزاد باهر در آخرین بازی جدول مقدماتی شکســت خوردند و 

حذف شدند. رقابت بخش تیمی امروز برگزار می شود.
نتایج سابریست ها به شرح زیر است:

مرحله یک سی و دوم نهایی
علی پاکدامن از ایران ۱۴ - آندری یاگودکا از اوکراین ۱۵

محمد فتوحی از ایران ۵ - ماکسیم پیان فتی از فرانسه ۱۵
رنکینگ شمشیربازان ایران در بین ۲۰۷ شرکت کننده:

۶۷- محمد رهبری
۷۶- فرزاد باهر

ژاوی و بارسا به ته خط رسیدند
به نظر می رســد زلزله اتفاقــات اخیر در بارســلونا منجر به قطع 
همکاری ژاوی با بارسلونا شود. به گزارش ایسنا، پس از کنفرانس 
مطبوعاتی ژاوی قبل از بازی با آلمریا، خوان لاپورتا به کمیسیون ورزشی 
خود دســتور داد تا به سراغ مذاکره با مربیان دیگری بروند. این بار جدایی 
با ژاوی اجتناب ناپذیر به نظر می رسد؛ اگرچه این باشگاه در ماه های اخیر 
شــاهد تغییرات شــدیدتری بوده اســت. به گــزارش آس، گزینه اصلی 
جانشــینی ژاوی؛ رافا مارکز، مربی تیم ذخیره ها اســت که ارتباط بســیار 
خوبی با دکو، لاپورتا و الخاندرو اچواریا دارد. او مشارکت بسیار فعالی در 
مبارزات انتخاباتی لاپورتا در سال ۲۰۲۱ داشت و حقیقت این است که کار 
او در تیم دوم بارسلونا نیز رضایت بخش بوده است. گزینه دیگر بارسلونا، 
ســرخیو کونسیســائو، مربی پورتو و دوســت نزدیک دکو است. دکو قرار 
است در پرتغال با این مربی نیز مذاکره کند. هانسی فلیک نیز دیگر گزینه 
بارسلونا است. بارسلونا که در رده دوم جدول لالیگا قرار دارد، باید امروز 

در لالیگا به مصاف رایووایکانو برود. 

تکواندو اخبار

ورزشورزش

سال ها بود که افراد فوتبالی مختلف با ارائه کدها و نشانه هایی  از وجــود فســاد در فوتبال ســخن می گفتند و ابــراز نگرانی عبداالله دارابی
می کردند. نهادهای رســمی چون کمیســیون های اصل ۹۰ و ورزش مجلس شــورای اسلامی به 
شــواهدی دســت یافتند و خبر از وارد عمل شــدن هم می دادند که البته در عمل بیشــتر مصرف 
تبلیغاتی، انتخاباتی داشــت! در این میان متولی اصلی فوتبال کشــور را خواب خوش یا غفلت یا 
سهل انگاری فرا گرفته بود، تا جایی که افراد فوتبالی معتقد به وجود فساد، تبانی، رشوه و... در فوتبال 
مورد غیظ فدراســیون قرار می گرفتند و با محرومیت و جریمه های هنگفت نیز مواجه می شــدند. 
دریغا که مسئولی در این فدراسیون عریض و طویل با آن ارکان قضائی مختلف و پرتعداد، توجهی 
بایسته و شایسته حتی در حد بررسی موضوع نیز به عمل نیاورد تا جایی که خود فدراسیون نشینان 
نیز مورد ظن اهالی فوتبال- به خاطر این بی توجهی- قرار می گرفتند و می گیرند، اما آقایان برای تبرئه 

خویش نیز از خواب خوش و خوش بینی بی جا دست نکشیدند.
شرایط تا جایی پیش رفته است که کمتر کسی می تواند وجود فساد در فوتبال را منکر شود، اما دلیل 
عدم پیگیری و مبارزه با آن از سوی فدراسیون فوتبال... االله اعلم... و گذشت زمان عیان خواهد کرد.

سرانجام پرونده ای در رابطه با فساد در فوتبال شکل گرفت و مورد اقدام قرار گرفت، اما نه از طرف 
متولی اصلی فوتبال کشور بلکه با شکایت مسئولان شرکت مس رفسنجان و ورود نهادهای نظارتی 
و قضائی کشور. مسئولان فدراسیون که به رغم رسانه ای شدن پرونده  همچنان سکوت اختیار کرده 
بودند مجبور به حرکتی لاکپشتی در این زمینه شدند؛ ابتدا پس از چند روز، اعتراف به تشکیل پرونده 
و احضار متهمان کردند، ســپس فعالیت چندین مدیر برنامه را معلق کردند و اخیرا محترمانه عذر 
دو نفر از مسئولان ارشد کمیته های داوران و مسابقات را خواستند تا معلوم شود دیگر مجالی برای 
کتمان و اهمال نمانده اســت. هنوز جامعه فوتبال متحیر است که چرا زودتر از اینها و توسط خود 
فدراسیون فوتبال به گزارش ها و شــکایت های مدیران فوتبالی و داوران وقعی شایسته نهاده نشد 
و مبارزه ای فراگیر در برابر فســاد شکل نگرفت؟! همان گزارش هایی که این روزها مدیرعامل سابق 
باشگاه مس رفسنجان و داور سرشناس و بازنشسته فوتبال از ارائه آن در سال های قبل به مسئولان 

فدراسیون، سخن می گویند و بی گمان موارد دیگری هم وجود داشته و دارد.
آنچه باعث امیدواری اســت، این اســت که هرچند دیر ولی بالاخره استارت برای مبارزه با فساد در 
فوتبال، آن هم توسط نهادهای قدرتمند نظارتی و قضائی و با شکایت به جای مسئولان وظیفه شناس 
باشگاهی شهرستانی و شاید خلاف میل باطنی عده ای، زده شده است، اما انتظار می رود این مسیر 
تازه آغاز شده با قدرت، قاطعیت، پیگیری و بدون ملاحظات مصلحتی پیموده شود تا شاید مقداری از 
فساد، رشوه، تبانی (که حجمش اندک نیز نیست) از پیکر نحیف کرده فوتبال کشور زدوده شود. امید 
است در این میان فرقی بین خرد و کلان، آقازاده و غیرآقازاده، مشهور و گمنام، تهرانی و شهرستانی، 
با نفوذ و بی نفوذ و رده بالا و رده پایین قائل نشــود که همه نیک می دانیم در صورت وجود تبعیض 
و تفاوت در برخورد، نهادینگی فســاد و کانالیزه شدن آن از طریق متنفذین، قدرتمندان و ثروتمندان 

را سبب شده ایم.
درس، تجربه و عبرتی که همگان و به ویژه مسئولان امر باید از این پرونده و به طور کلی قضیه فساد 

در همه ابعادش بگیرند عبارت است از:
۱- بر هم زدن خطوط قرمز بیهوده و مضر که خود فسادزاست.

۲- از آنجایی که نشان داده ایم متأسفانه علاج قبل از وقوع را جدی نگرفته و نمی گیریم که این نیز 
به گسترش فساد انجامیده و می انجامد، لاجرم باید از تنومندشدن فساد در زمان مقتضی جلوگیری 

کنیم که متأسفانه اکنون دیر هم شده است و لذا باید از تنومندتر شدنش ممانعت به عمل آورد.
باید عبرت بگیریم که هر قدر وجود چنین فســادهایی را حتی در همه سطوح مملکت، چشم بسته 
و بــا اطمینان کاذب و بی توجه به محتمل بودن وقوعش نفی کنیم، کشــور، مردم و ســرمایه هایی 
نظیر اعتماد عمومی، ثروت کشــور و نیروی انسانی سالم و بالنده آسیب جدی و شاید جبران ناپذیر 
خواهند خورد؛ برای مثال اگر در اواخر دهه ۶۰ و اوایل دهه ۷۰ بی جهت وجود فساد در بین برخی 
مدیران و دســتگاه ها مورد انکار و برخورد چکشی برخی مسئولان قرار نمی گرفت و حداقل وجود 
آن محتمل شــمرده می شــد و مورد تحقیق و اقدام مقتضی قرار می گرفت به تنومندشدن فساد و 
حتی عادی شــدن اخبار آن نزد افکار عمومی در سال های اخیر منجر نمی شد. اکنون چند درصد از 
جامعه دیگر با شنیدن خبرهای اختلاس، کلاهبرداری، ارتشای کلان در شوک فرو می روند و بهت زده 
می شوند؟ اینها نتیجه عدم علاج قبل از وقوع و آن خط قرمزهای کاذب اشاره شده است که فساد 
را تعمیق داده و مردم را در قبال انعکاس اخبارش، دیگر چنان ســال های پیشین متحیر و متعجب 

نمی کند و مبارزه با آن را سخت تر، هزینه برتر و پیچیده تر کرده است.

در خواب خوش فدراسیون فوتبال صورت گرفت
اقدام علنی نهادهای نظارتی در مبارزه با فساد

پرونده فســاد در فوتبال این روزها تبدیل به ســوژه داغی 
شــده اســت. اگر تا پیش از این صحبت کردن در این مورد با 
واکنش های متعددی روبه رو می شد، ولی به تازگی پرونده ای 
فاش شــده که نشان می دهد یکی از باشگاه های شهرستانی 
در زدوبند با تعدادی از مســئولان فدراســیون فوتبال، برای 
ارتقای جایگاه تیم  خود رو به پرداخت رشــوه آورده  اســت. 
ماجرا به قدری ســروصدا کرده که هنــوز رأی نهایی در این 
مورد صــادر نشــده، دو نفر از اعضــای فدراســیون فوتبال 
که ســمت بالایی هم داشته اند، اســتعفای خود را نوشته و 
رفته انــد. اگرچه هنوز زوایــای پنهان این ماجــرا که با ورود 
نهادهای امنیتی و بازرســی کشف شــده، پنهان مانده است، 
ولی به نظر می رســد هنوز چیزی نشده، پروسه کوچک نمایی 
این فســاد در سطح ردوبدل شــدن چند سکه به عنوان رشوه 
کلید خورده و آن طور که از شــواهد امر پیداست، احتمالا با 
یکی، دو استعفا قرار است سر و ته آن بسته شود. این ماجرا را 
بهتر اســت ابتدا از زبان مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 

شنید. 
او در گفت وگویی تلویزیونی، در این مورد می گوید: «فساد 
در فوتبال ممکن اســت وجود داشــته باشد و یکی از نهادها 
گزارشــی به من دادند که ســه نفر از پرســنل فدراسیون در 
ســال ۱۴۰۰ که من حضور نداشــتم، درگیر یک پرونده رشوه 
هستند. رشوه در کمیته اخلاق و انضباطی فدراسیون فوتبال 
نمی تواند پیگیری شــود و باید در دادگســتری بررسی شود. 
اگر در دادگاه ثابت شــد، پرونده در کمیته اخلاق هم بررسی 
می شود و مجازات جدی برای متهمان در نظر گرفته خواهد 
شــد. در این شــرایط، تصمیم گرفتیم تا بررســی پرونده، این 
افراد تعلیق شــوند و در صورت اثبات، بدون اغماض، بدون 
تعارف و بدون چشم پوشی هم مسئله را اعلام خواهیم کرد 
و هم آنها از تمام فعالیت های فوتبالی محروم خواهند شد. 
در این باره دســتگاه قضائی باید اظهارنظر کند، اما چیزی که 
من اطلاع دارم، این است که این افراد ۲۵ سکه رشوه دریافت 
کرده اند. این پرونده در مرحله بازپرســی است و درباره دلیل 

دریافت رشــوه اطلاعی ندارم و باید منتظر اعلام رأی قاضی 
باشــیم. متهمــان هم پس از بازپرســی بــدون اینکه وثیقه 
دریافت کنند، آزاد شــده اند. در صــورت رد اتهامات، مدیران 

تعلیق شده به کارشان برمی گردند ».
ابهامی که همیــن ابتدای کار وجود دارد، این اســت که 
چطور از ســال ۱۴۰۰ تاکنون این افراد در فدراســیون فوتبال 
حضور داشــته و فعالیت کرده اند و مســئولان امر نسبت به 
اتفاق زشت رخ داده بی خبر مانده اند. از سوی دیگر، با توجه 
به فعالیت چندین ســاله این افراد، بعید اســت که اقداماتی 
مشابه در این سه سال رخ نداده باشد. پس محدود کردن این 
اتفاق به سال ۱۴۰۰ اولین اشتباه رایجی است که می توان در 
این زمینه انجام داد. از ســوی دیگر، چرا نفر سوم فدراسیون 
فوتبال استعفا نداده و فقط تا به الان خبر استعفای دو نفر به 
گوش رسیده اســت؟ موضوع مهم تر ولی ابعاد فساد در این 
پرونده است که ســروته آن از سوی فدراسیون فوتبال با ۷۵ 
سکه در حال بسته شدن است. این روایت از سوی دادگستری 
استان کرمان نیز به شیوه ای دیگر بیان و عنوان شده که افراد 
دخیــل در این پرونده، بین ۲۰ تا ۲۵ ســکه دریافت کرده اند. 
دادگستری استان کرمان با معرفی چند چهره رسانه ای که در 
این پرونده دست داشته اند، تعداد متهمان را بیشتر از سه نفر 
عنوان کرده و نوشــته است در رابطه با این پرونده مدیرعامل 
یک باشــگاه و معاون فنی باشگاه اقرار به اهدای ۲۳۱ سکه 
تمام بهار آزادی به افرادی در فدراســیون فوتبال، ســازمان 
لیگ برتر، کمیته داوران (تحت عنوان حمایت) و ســردبیران 

ورزشی (تحت حق السکوت) کرده اند.
حالا پرسش اصلی این است که آیا فقط پای اهدای سکه 
در میــان بوده و تخلف مالی دیگری رخ نداده اســت؟ بعید 
اســت  چهره های مهمی که در فدراسیون فوتبال سمت های 
بالایی داشــته اند، حاضر شــده باشــند فقط برای ۲۵ سکه 
دست به چنین حماقتی بزنند. اینجاست که باید شایعه دوم 
را که عنوان شده بحث درباره هزینه مالی بسیار هنگفتی در 
این پرونده اســت، جدی گرفت. به عبارت دیگر، رقم آن قدر 

سنگین است که اصلا ۲۵ سکه اهدایی در آن دیده نمی شود. 
بدون آنکه نیاز باشــد جزئیات این پرونده که ادعا شده ابعاد 
وســیع تری داشــته و به زودی پــای افراد دیگــری را هم به 
میان می کشــد، مطرح شود، کافی اســت فقط صحبت های 
محمد مهــدی فروردین، رئیس فراکســیون ورزش مجلس، 
یک بار در این زمینه مرور شــود تا مشخص شود حجم فساد 
رخ داده فقط مربوط به ۷۰ تا ۲۰۰ ســکه بهار آزادی نیســت. 
فروردین در این بــاره می گوید: « من فقط همیــن را می توانم 
بگویم که مبلغی که درباره آن صحبت می شــود، با بودجه 
یک سال حوزه انتخابی خودم برابری می کند. در مورد سکه 
و مبلغی که مبادله شــده باید مســتنداتی باشد تا اظهار نظر 
کنیم. درمجموع ابعاد پرونده فساد در فوتبال نشان می دهد 
که خیلی از عوامل در پرونده فساد نقش داشته اند؛ از مدیران 
ورزشــی تا افرادی که به اسم مدیر برنامه معرفی شدند و در 

بحث امروزی جادوگر هم در این پرونده نقش داشته اند ».
 جالب اســت بدانید که بودجه یک ســال حوزه انتخابی 
فروردیــن معــادل ۱۸۰ میلیارد تومان اســت. بــه عبارتی با 
اســتناد به همین صحبت ها، مشــخص است  پای رقمی بین 
۱۸۰ تا ۲۰۰ میلیارد تومان علاوه بر سکه های اهدایی در میان 
اســت. این جمله ای است که فروردین بیان کرده و می گوید: 
«مبلغ فســاد در فوتبال تقریبا ۲۰۰ میلیارد تومان اســت، اما 
نمی توانم آن را تأیید یا تکذیب کنم. ما هم در حد شــنیده ها 
همین رقم را شــنیده ایم. اصلا رقم مبادله شــده یک میلیون 
تومان بوده باشــد؛ وقتی نیــت غیر از مســائل فیرپلی بوده 
است، قطعا شــدیدترین برخوردها و اشد مجازات ها باید در 

نظر گرفته شود ».
حــالا عجیب اســت کــه در گزارش های اخیــر و در بین 
صحبت های رئیس فدراســیون فوتبال، حرفــی از این مبالغ 
دیده نمی شــود و همگی به تعدادی ســکه اشاره می کنند. 
اینجاســت که این پرســش ذهن مخاطــب را آزار می دهد 
که آیا واقعا پروســه کوچک نمایی فســاد در فوتبال در حال 

رقم خوردن است؟

آغاز پروسه کوچک نمایی فساد در فوتبال
فقط ۷۵ سکه برای رشوه؟

آرسنال – اورتون ۱۸:۳۰
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بارسلونا – رایو وایکانو ۲۰:۳۰
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